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PROTOKOLL 3/2023  
 
Tid: Torsdag den 20 april kl. 12.15-14.45 finsk tid 
Plats: Ylitornio, Väylä restaurang, adress Alkkulanraitti 123, Ylitornio  
Närvarande: Johan Antti, Timo Jokelainen, Bengt Niska, Kalervo Aska, Birgit Niva, Elli-Maria 
Kultima, Andreas Broman, Simja Lempinen och Camilla Ahlstrand 
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande Johan Antti öppnade mötet kl 12:15 finsk tid.  
 

2. Mötets beslutsförhet 
Beslut: Mötet konstaterades vara beslutsför. 
 

3. Godkännande av ärendelistan 
Beslut: Ärendelistan godkänns så att i punkt 12 Ahlstrand tar upp frågan om 
deltagande i NTM-centralens översvämningsgrupp. 
 

4. Godkännande av föregående mötets protokoll  
Beslut: Protokoll av 2023-02-28 godkändes. 
 

5. Nästa sammanträden 
Beslut: 2023-06-22  

 
6. Reflektion efter seminariet: ”Havsbaserad vindkraft och vandringsfisk” i Haparanda 

22–23 mars.  
Lempinen presenterade programmet. Det blev ca 40 deltagare som representerade 
både myndigheter och bolag som planerar vindkraftbygg till havsområden. 
Deltagarna var positiva om arrangemanget. Slutsatser är att internationell 
koordination behövs då planerade projekt är flera längs båda länders vattenområden 
och om kumulativa påverkan till vandringsfisk finns inte kunskap.  
Lempinen frågade vad kan kommissionens roll vara i detta. I diskussionen togs upp 
att kommissionens roll kan vara bevarande av vandringsfiskar, roll som inte andra 
aktörer har på samma sätt. Annan roll är att vara samarbetsorganisation i detta, inom 
internationell verksamhet kan kommissionen göra arbete som har påverkan.  
I fortsättningen kan en av kommissionens prioritet vara havsbaserad vindkraft och ha 
fokus på detta i närmaste tid.  
Återkommande seminarier i ämnet föreslogs. Kommissionen följer diskussioner i 
detta, inklusive diskussioner om möjliga konsekvenser såsom buller och vibration.  
  

7. Uppdatering gällande studieresa till Tweed-älven 
Program och allmän information. Lempinen presenterade program som planerats i 
samarbetet med kontaktperson på River Tweed-kommissionen. 
Lempinen ska skicka länkar till kommissionen om Tweed-kommissionen. 
Det blev diskussion att fiskesäsong där i Skottland börjas med festligheter tex med en 
stor parad. Någonting sådant kan tänkas även här vid Torneälv och sådant har 
Kalervo Aska föreslagit till finska ministeriets kontaktperson.  
Lempinen presenterade också vad som han ska presentera om 
gränsälvskommissionen till värdar i Kelso. 
Lempinen tar gärna emot bilder från olika ändar av älvdalen för att visa i Skottland i 
sin presentation. Enontekis, Matkakoski, Kukkolaforsen, osv. 
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Torneälvs lax har varit en framgångssaga, det ska nämnas samt faktum att våra älvar 
är fria älvar utan kraftverk. 
 

8. Kansliets personal 
Beslut: Kommissionen har i föregående mötet den 28 februari beslutat att nästa års 
budget tar hänsyn till att kansliet har tre medarbetare. Konstaterades att Lempinen får 
fortsätta i kansliet efter sin nuvarande avtal. 
 

9. Firmatecknanderätt och rätt till bankkonton 
 

Beslut: Finsk-svenska gränsälvskommissionen förnyar Annika Sallisalmis  
firmatecknanderätt å kommissionens vägnar från och med 2023-05-01  

 
 Beslut: Gränsälvskommissionen uppdaterar fullmakt till Annika Sallisalmi att hon kan 

använda kommissionens bankkonton och hon har rätt till kommissionens bankkort 
och Internetbank. 
 
Beslut: Finsk-svenska gränsälvskommissionen förlänger Simja Lempinens 
firmatecknanderätt så att den är i kraft under Lempinens tid i tjänst. 
 
Ytterligare konstateras att kommissionens svenska ordförande Johan Antti och finska 
ordförande Timo Jokelainen har firmatecknanderätt och rätt att använda 
kommissionens bankkonton under sin mandatperiod. 
 
Johan Antti anmälde at hans sista arbetsdag på länsstyrelsen är den 30 september 
vilket betyder att Regeringskansliet måste hitta en ny ledamot till 
gränsälvskommissionen.  
 

10. Förändringar till fiskestadgan 2023. Diskussion 
Paravanfisket tillåts under säsong. Diskuterades att myndigheterna måste informera 
om denna möjlighet tydligt.  
Kommissionens arbetsgrupp för fiskfrågor kan föreslå festligheter till laxfiskestarten. 
Arbetsgruppen kan även gå igenom protokoll och säsongens erfarenheter på hösten. 
 

11. Yttrandebegäran och beslutsärenden, för kännedom, Bilaga 11 
Lempinen presenterade aktuella listan. 
 

12. Möten och seminarier 
 
Kommande 
2023-04-21 Översvämningsmöte med myndigheterna, Teams, Ahlstrand 
2023-04-26 Torne-Kalixälvars vattenförbund, årsmöte i Pajala, Ahlstrand 
2023-05-29 Årsmöte med Klimat- och näringslivsdepartementet och Skogs- och jordbruksministeriet i 
Stockholm 
 

Gångna: 
2023-03-22/23 Seminarium i Haparanda: ”Havsbaserad vindkraft och vandringsfisk”, 
gränsälvskommissionen anordnade seminariet, kommissionens deltagare Jokelainen, Kultima, Aska, 
Marttila, Broman, Lempinen, Ahlstrand 
2023-02-28 Jord- och skogsbruksministeriets infomöte i Torneå om fiskestadgan, Aska, Kultima, Marttila, 
Jokelainen, Niska, Sallisalmi, Lempinen, Ahlstrand   
2023-02-28 HaV, SLU, JSM m.fl. Kvällsmöte om fiskestadgan i Torneå Park-hotell, Aska, Kultima, 
Jokelainen, Niska, Niva, Marttila, Broman, Tjärner, Sallisalmi, Lempinen, Ahlstrand  
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Ahlstrand berättade att NTM-central har samtidigt möte med översvämningsgruppen 
och även gränsälvskommissionen kan föreslå sin deltagare till gruppen som har 
gjorts även tidigare.  
 

13. Övriga ärenden 
 

14. Mötets avslutande 
Ordförande avslutade mötet kl 14:45 finsk tid. 
 


